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Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 17. januar 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 249 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anni Matthiesen (V). 

Spørgsmål nr. 249: 

”Vurderer ministeren, at indførelsen af barnets ret til at nægte samvær med biologiske 

forældre vil medføre flere eller færre slægts- eller netværksanbringelser?” 

Svar: 

Netværksanbringelse i et barns slægt eller nære netværk kan for nogle børn være en 

tryg og stabil anbringelse, der sikrer kontinuitet i barnets opvækst. Barnets kontakt til 

sine forældre kan i nogle tilfælde være lettere end i andre typer anbringelser, bl.a. fordi 

der er en forudgående relation mellem netværksplejeforældre og barnet og dets foræl-

dre. Men i andre tilfælde kan kontakten være sværere end i andre anbringelsestyper, 

netop pga. denne allerede eksisterende relation og holdninger til hinanden.  

Jeg kan ikke umiddelbart se, at en ændring af reglerne om samvær skulle påvirke an-

tallet af netværksplejeanbringelser. 

Det afgørende for mig er, at både anbringelsestype og omfang af kontakt med forældre 

tilrettelægges ud fra, hvad der er bedst for barnet. Barnet skal høres og respekteres, 

når hun eller han giver udtryk for sin mening, uanset hvor barnet er anbragt. Og det, 

som regeringen har foreslået, er, at hvis barnet ikke ønsker samvær med sine biologi-

ske forældre, skal det ikke kunne lade sig gøre at gennemtvinge det over for barnet.  

 

Med venlig hilsen 

Astrid Krag 
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